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ACTA DE LA REUNIÓ  DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA DE DEL PARC NATURAL DE SANT 
LLORENÇ DEL MUNT I L’OBAC I FÒRUM PERMANENT DE LA CETS DE SANT LLORENÇ DEL 

MUNT I L’OBAC. 
 
 
 
 

CONVOCATÒRIA  

 
 
Data: 25 d’abril de 2017 
Hora: 17:00 h. 
Lloc: Casal de Cultura de Talamanca. 
  
 

ORDRE DEL DIA  

 
1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior. 

2. Elecció de la vicepresidència de la Comissió Consultiva. 

3. Informe de gestió de 2017. 

4. Pla director del conjunt monumental del monestir de  Sant Llorenç del Munt. 

5. Fòrum Permanent de la Carta Europea de Turisme Sostenible (CETS).  

a. Acord de “Bones Pràctiques per a activitats organitzades al Parc Natural de 
Sant Llorenç del Munt i l’Obac” 

b. Informe de gestió del Pla d’Acció 2016 

c. Informació Fase II de la CETS 
d. Altres informacions  

6. Torn de paraules.   

 

ASSISTENTS 

 
 
Presideix la reunió:  
 
- Sr. Josep Tarin Canales, alcalde de l’Ajuntament de Talamanca  

 
President de la Comissió: 
 
- Sr. Ramon Espinach Grau, cap de la Oficina Tècnica de Parcs Naturals.  
 

Assistents en representació del Consell Coordinador del Parc: 

 
- Sr. Crisant Lombera Tomas, regidor de l’Ajuntament de Mura. 

- Sr. Ignasi Planas de Martí, cap del Servei de Gestió Ambiental de l’Ajuntament de Terrassa. 
 

Assistents en representació de les entitats i sectors: 

 
- Sr. Joan Crispi Escursell, representant del Centre Excursionista de Terrassa 
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- Sr. Salvador Vives i Jorba, representant de la Federació Catalana d’Espeleologia 
- Sra. Eva Chica Gordillo, tècnica del Consorci de Turisme del Vallès Occidental 
- Sr. Joan Trenchs Russo, representant de l’ADF de Matadepera 
- Sr. Guillem Montagut, representant de l’ADF de Matadepera. 
- Sra. Montserrat Farré, secretaria de l’Associació de pagesos del parc 
 

Assistents del cens d’entitats i empreses del Fòrum Permanent: 

 
- Sra. Glòria de la Paz Puig, representant de l’ADENC 
- Sra. Gemma Gimferrer Tortosa, representant de Nous Reptes, S.L.La Mola 
- Sra. M. Dolors Mir Estrada, representant  de l’Àrea d’esplai de les Arenes 
- Sr. Eduard Soler Janer, representant  de l’Àrea d’esplai de les Arenes 
- Sr. Jordi Griera Cors, representant del Camp d’Aprenentatge del Bages 
- Sra. Meritxell Folch Vázquez, representant del restaurant La Pastora 

 
 

Assistents de l’Àrea d’Espais Naturals de la Diputació de Barcelona i de Diputació de Barcelona: 

 
- Sr. Josep Canals Palau, tècnic d’Ús Públic de la Direcció Territorial Occidental. 
- Sr. Àngel Miño Salinas, director del Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l'Obac. 
- Sr. Xavier Roget Padrosa, cap de la Direcció Territorial Occidental. 
 
 

Excusen la seva assistència: 

 
- Sr. Carles Crespo Mera, representant de Nusos, Activitats científiques i culturals, SCCL 
- Sr. Jordi Torredemer Taló, representant de la MINA 
- Sr. Joan Roma Salvó, representant de l’Associació de Bombers voluntaris de Sant Llorenç Savall 
 

Desenvolupament de la sessió: 

 

El Sr. Josep Tarin Canales dóna la benvinguda i cedeix la paraula al Sr. Ramon Espinach per a 
iniciar la reunió 

 

1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior. 

El Sr. Ramon Espinach es refereix a l’acta de la reunió del dia 25 d’octubre de 2016 i demana si hi 
ha cap modificació a fer o es pot aprovar tal com es presenta a l’esborrany. 

No n’hi ha cap objecció, de manera que s’aprova l’acta de la reunió anterior. 

 

El Sr. Ramon Espinach proposa continuar la reunió amb l’informe de gestió i deixar l’elecció del 
vicepresident per a més endavant i així donar temps a que algun altre membre es pugui incorporar. 

 

3. Informe de gestió 2017 

El Sr. Àngel Miño pren la paraula per a presentar el balanç de gestió del que es porta de l’any 2017 
exposant l’estat de les principals activitats previstes al programa d’enguany: 

Activitats de Conservació, Ús Públic i Desenvolupament 
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 Conveni de Col·laboració amb LKXA (2005-15) 
 Redacció de Projectes de 2015 (Restauració i millora de l’entorn dels àmbits 

centrals).160.000 € 
 “Pla d’actuacions de millora d’hàbitats forestals” P-261 Pendent d’execució 

a la tardor de 2017       54.000 € 
 “Pla d’actuacions de restauració d’àrees degradades i valorització del 

patrimoni històric. P-259 Executat              54.000 € 
 
 

Activitats de Conservació i tractament físic del patrimoni  

 Execució del  Pla Bàsic d’Infraestructures de Prevenció d’Incendis 2017. Planificat i 
pendent d’execució. 

 Arranjaments de la Xarxa viària:   
 Gestió forestal:      
 Franges de seguretat:     

 
Activitats de Conservació 

 Projectes propis de Seguiment (Pla de Seguiment de paràmetres ecològics del parc) 
Planificat i en diversos graus d’execució. 
 Seguiment hidrològic 
 Cartografia d’invertebrats d’interès 
 Seguiment de les poblacions d’abelles i gestió dels abellars 
 Seguiment de les poblacions de perdiu roja 
 Seguiment de la flora d’interès(SEFA) 
 Inventari de la flora invasora 
 Seguiment i vídeo vigilància (àliga perdiguera i falcó pelegrí) 
 Seguiment de nidificació de l’Aufrany 
 Seguiment de la distribució dels rapinyaires diürns 
 Seguiment de la nidificació de rapinyaires nocturns 
 Seguiment amb càmeres fotogràfiques de la fauna 
 Seguiment de la biodiversitat d’ocells (mixt) 

 
 Estudis de Conservació  ( estudis i difusió) Planificat i en diversos graus d’execució. 

 Pla de Conservació de la Flora     3.000 € 
 Seguiment, avaluació i conservació del cranc de riu      (Xarxa de Parcs) 
 Cartografia d’hàbitats CORINE   (Xarxa de Parcs) 
 Seguiment de la biodiversitat de les papallones  (Xarxa de Parcs) 
 Seguiment de petits mamífers    (Xarxa de Parcs)  
 Seguiment d’amfibis i rèptils     3.000 € 
 Seguiment de ratpenats      3.000 € 
 Inventari geològic del parc      2.500 € 
 Seguiment cinegètic (senglar, cabirol)    (Xarxa de Parcs) 
 Seguiment dels ocells nidificants (mixt, XdP) (Xarxa de Parcs) 

 
 Nou Conveni de Col·laboració entre la Universitat Autònoma de Barcelona i la 

Diputació de Barcelona. En execució. 
 Gestió de la població de senglars en ambients mediterranis periurbans amb tècniques 

de immunocontracepció. Prova pilot.  62.000 € 
 Participen. 

 Ajuntament de Matadepera  4.000 € 
 Ajuntament de Vacarisses  4.000 € 
 Ajuntament de Terrassa  4.000 € 
 Diputació de Barcelona           50.000 € 
 Obert a altres institucions i/o empreses (GC, etc.) 

 Implicació social (web, xarxes social, canal YouTube) 
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 Nou Conveni de Col·laboració entre la Universitat de Barcelona i la Diputació de 
Barcelona. En execució. 
 Creació del Centre Pilot de Monitoreig de la Biodiversitat de les muntanyes 

mediterrànies.      56.764 € 
 Participen. 

 Universitat de Barcelona (FBG)   9.000 € 
 Fundació Biodiversidad  19.764 € 
 Diputació de Barcelona  28.000 € 

 Objectius: 
 Establiment d’indicadors de seguiment 
 Desenvolupament de protocols metodològics 
 Compilació de la informació existent 
 Coordinació entre investigadors 
 Aplicació a la conservació 

 

Àmbit de l’Ús Social i Educació Ambiental. Inversions 

 Pla Director del Marquet de les Roques En execució. 
 Projecte de consolidació dels forjats de la masoveria i dels coberts. En execució. 

                   270.000 € 
 Projecte de sensorització de l’aparcament del Coll d’Estenalles. Pendent d’execució. 

  41.000 € 
 Millora del sistema de recollida d’aigües per al CI del coll d’Estenalles. Pendent 

d’execució.          25.000 € 
 

Àmbit de l’Ús Social i Educació Ambiental. Programes. 

 Pla d’Informació i CETS 
 Punts d’Informació a tots els municipis (reforç a La Mola i al coll d’Estenalles. Enguany 

s’està realitzant mitjançant convenis el primer semestre i amb la contractació d’una 
empresa de serveis el segon semestre)  125.000 € 

 Viu el Parc 2017 (Abril a Juliol) 
 Cercle de Voluntaris del Parcs Naturals 
 Dia Europeu dels Parcs (24 de maig)  
 Accessibilitat 

 

Àmbit del desenvolupament  

 Segona fase de la CETS per a empreses  
 2014: 14 empreses certificades (una donada de baixa) 
 2015: 4 empreses certificades 

Total: 17 empreses 

 Parc a Taula (2012-15) 
 290 empreses a 8 parcs 
 Mercats 

 Subvencions a particulars 2017 (termini 15/3/17). Pendent d’informe d’atorgament 
 EAR    
 ES CETS   
 HAPA    
 EF    
 Culturals   
 Instal·lacions tèrmiques amb biomassa   

 Pla Director de les Tines a peu de vinya 
 Projecte de desenvolupament turístic 
 Contracte de redacció del Pla 
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 Presentació d’un Programa d’especialització i Competitivitat Territorial 
 

Activitats generals i de Suport 

 Informes emesos (1/1/2017 a 21/4/2017) 
 

Nombre d’informes 
2017  Assumpte 

13  Activitats científiques, culturals i educatives 

39  Activitats esportives, turístiques i de lleure 

2 
 Caça (aprofitaments i PTGC - Plans Tècnics de Gestió 
Cinegètica-) 

2  Filmacions i reportatges fotogràfics 

3  Forestal (aprofitaments i PTGMF) 

3  Informes interns de Subvencions 

2  Instal·lacions tècniques 

1  Urbanístic 

0  Denúncies 

1  Suggeriments Q 

11  z_Altres 

Total: 75   

 

 Sistema Q de qualitat en ENP 
 

 Núm. de suggeriments 
Mitjana dies de 

resposta 

Total 2006 42 64,5 

Total 2007 58 20 

Total 2008 51 27 

Total 2009 72 19 

Total 2010 55 6 

Total 2011 62 14 

Total 2012 53 20 

Total 2013 68 16 

Total 2014 72 19 

Total 2015 45 20 

Total 2016 51 22 

Parcial 2017 12 19 
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Àmbit de l’Ús Social i Educació Ambiental. Propostes d’Inversions 

 Casa Nova de l’Obac. 
 Reforma de la sala d’audiovisuals, revisió de continguts exposició i remodelació 

d’expositors.                 40.000 € 
 Centre d’Informació del Coll d’Estenalles 

 Projecte museogràfic      40.000 € 
 Projecte d’obres interiors      30.000 € 

 La Muntada. Ampliació de la capacitat d’allotjament             60.000 € 
 

 Millores d’estalvi energètic a la Mola (Pla director)    
 Càmeres frigorífiques, aïllaments tèrmics, energia solar tèrmica, LEDs       50.000 €    

 Altres propostes 
 Arranjaments dels coberts de la Mata 
 Estudi d’electrificació fotovoltaica del conjunt de la Mata i els CI del Coll d’Estenalles 

 Pla director del Conjunt del monestir de Sant Llorenç del Munt 
 Accessos, entorns immediats, subministrament elèctric, sanejament, interpretació de 

l’entorn.                   50.000 € 

 

4. Pla director del conjunt monumental del monestir de  Sant Llorenç del Munt 

El Sr. Angel Miño inicia l’exposició d’un resum del treball realitzat per l’empresa redactora, tot 
incidint sobre els següents aspectes: 

 Àmbit: Conjunt monumental, entorn circumdant i accessos 

 Objecte: Salvaguardar els valors que van motivar la protecció i gestió (biològics, geològics, 
paisatgístics, culturals i patrimonials) i garantir que l’ús públic no va en contra de la seva 
conservació 

 Alarmes: alta freqüentació, subministraments, gestió de residus, erosió, noves espècies, 
satisfacció de la visita, etc. 

 Premisses inicials 

 Indret de Gran qualitat paisatgística 
 Més de 150.000 visites anuals 
 Immoble BCIN de propietat pública que ha de ser gestionat  
 Entorn de gran tradició excursionista i ara social 
 Equipament de serveis molt visitat 25.000 atencions (servei de bar) 
 Els serveis han de contribuir a la millora de l’entorn 
 Els serveis han de contribuir a l’equilibri pressupostari  
 L’equipament ha de constituir un exemple de gestió racional i sostenible 
 No instal·lacions tècniques ni d'infraestructures d’accés 

 Àmbits d’actuació 
 Conjunt monumental (BCIN): església, galilea i hostatgeria  
 Entorn immediat de l’immoble (interfase amb l’entorn i molt vinculat als serveis) 
 Zona Culminal (Zona natural. Amb molta pressió de visitació) 
 Accessos: Camí dels monjos, camí de Coll d’Estenalles, camí de can Pobla i can 

Robert) 

 Diagnosi vinculada a la visitació 
 Anàlisis energètic 
 Cicle de l’aigua 
 Residus 
 Àrees degradades 
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 Subministraments 
 Accessos 
 Paisatge 
 Patrimoni Cultural 
 Prevenció d’Incendis 
 Senyalització, difusió, sensibilització i participació ciutadana 

 Avaluació i Objectius (DAFO en els 11 apartats de l’estudi) 
 Energia 

 Dependència de combustibles fòssils 
 Creixement de la demanda energètica (visitació i gestió de residus) 

 Cicle de l’aigua 
 Sistema ineficient, mal dimensionat, esforç de manteniment en la depuració 

 Residus 
 Major sensibilització social 
 Desconeixement social de la gestió de residus 

 Àrees degradades 
 Pèrdua de coberta vegetal 
 Animals pasturant 
 Deambular erràtic dels visitants 
 Noves dreceres 
 Perill de desaparició d’espècies protegides 
 Possibilitat d’estabulació a Can Pobla 

 Subministraments 
 Animals de càrrega 
 Altres NOUS sistemes de transport? 

 Accessos 
 Gran nombre de senders i corriols 
 Erosió i degradació 
 Costos de manteniment importants 
 Segregació d’usos 
 Tipus de ferm a condicionar 

 Paisatge 
 Vulnerabilitat davant l’exposició visual 
 Referent visual per a més de mig milió de persones 
 Pèrdua del caràcter muntanyenc 

 Patrimoni Cultural 
 Manteniment deficitari 
 Incivisme 
 Alta valoració cultural del patrimoni 

 Prevenció d’Incendis 
 Punt de guaita 
 Risc similar al de l’entorn 

 Senyalització, difusió, sensibilització i participació ciutadana 
 Manca de senyalització a la carretera 
 Senyalització confusa, desperfectes en fites, manteniment. 
 Posar en marxa el Pla de comunicació existent 
 Potenciació de noves tecnologies 

El Sr. Joan Crispi pregunta si es podria fer un clavegueram que baixés els residus a depuradora. 

Es generen diverses intervencions sobre diferents aspectes de l’equipament i de la gestió 
(monument, patrimoni, serveis que es donen, museïtzació, atenció al públic, usuaris que hi ha a 
l’entorn i usuaris que entren a l’equipament, presència dels gestors, control de la visitació)  
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El Sr. Angel Miño respon que si es fa una rasa per a soterrar una canalització d’aigües residuals cap 
a una depuradora a la part baixa, pel mateix esforç es pot fer una conducció que pugi aigua i una 
altra per l’energia elèctrica, etc. Tota nova infraestructura s’artificialitzaria molt més l’entorn del cim i 
fugiríem de les premisses inicials de situar l’equipament com un exemple de gestió sostenible. Així i 
tot son aspectes a debatre entre tots per a trobar una solució optima i consensuada. 

El Sr. Xavier Roget afegeix que efectivament amb recursos gairebé tot es pot fer (telefèric, 
carretera, clavegueram, etc.), però hem de pensar en perquè es vol i les conseqüències que pot 
tenir. Finalment opina que cal reflexionar el que es vol fer. 

El Sr. Ramon Espinach explica que la idea del pla director és identificar els processos per a poder 
contemplar totes les opcions i resulta que ens fa veure que tot està lligat, òbviament, però ha 
permès racionalitzar i endreçar les opcions per a permetre la reflexió i tenir els elements per a que, 
a través del consens i del contrast d’opinions, quan finalment s’adoptin solucions, que aquestes 
siguin les més encertades i consensuades possible. Doncs això te implicacions, tant si es va a 
opcions de màxima artificialització (transport, aigua energia i sanejament) com si s’opta per 
solucions de mínims cercant el vesant pedagògic que permeti impulsar noves maneres d’entendre la 
relació amb el medi implicant les entitats i la societat en general. Reflexiona sobre quina seria la 
diferència entre un equipament com aquest al cim d’una muntanya i un altre situat al bell mig d’una 
ciutat si tots els serveis es donen exactament igual. Continua proposant que tothom pugui aportar 
idees per a poder anar guarnint el projecte doncs si enguany o l’any vinent hi ha recursos per a 
poder invertir a La Mola, la inversió vagi en la línia correcta. 

S’acorda penjar el document a la WEB del parc de manera que les persones i entitats interessades 
puguin consultar-lo i fer les aportacions que creguin necessàries per a poder fer una síntesi d’idees i 
exposar-les a la propera reunió de la Comissió consultiva.  

La Sra. Gemma Gimferrer comenta el lamentable episodi de fa unes setmanes en que va morir una 
persona per un atac de cor i s’interessa per a la possible instal·lació de d’un Desfibrilador Extern 
Automàtic (DEA) a la Mola. 

El Sr. Angel Miño diu que, en aquest sentit, s’ha rebut un escrit de l’Associació de Bombers 
Voluntaris de Sant Llorenç Savall i que la Diputació de Barcelona està considerant instal·lar 

desfibril·ladors als punts més freqüentats dels parc sempre que disposin de la infraestructura necessària 
per garantir el seu funcionament i, fins i tot, que determinats vehicles puguin portar equips portàtils. És 
previst que en un termini raonablement curt es pugui disposar d’aquests aparells en els llocs més adients. 

El Sr. Ramon Espinach afegeix que en breu es tindrà una proposta desprès de l’anàlisi de les diverses 
possibilitats. Ara sembla que és més oportú dotar els vehicles dels guardes d’equips portàtils i analitzar 
molt be quins equipaments poden estar dotats de un DEA fix. A més a la Mola hi ha el problema del 
subministrament elèctric i cal veure la viabilitat. 

 

 

2. Elecció de la vicepresidència de la comissió consultiva. 

El Sr. Ramon Espinach fa un preàmbul, en el sentit d’explicar que a la reunió anterior celebrada a 
Talamanca es va constatar que restava vacant el càrrec de vicepresident de la Comissió Consultiva; 
posteriorment es va adreçar un escrit a tots els membres representants de les entitats que han estat 
escollides pels diversos sectors (agrícola, forestal, científic, conservacionista, educatiu, de lleure i 
cívic) que composen la Comissió ( com aclariment cal tenir en compte que la Comissió és oberta a 
totes les entitats dels diversos sectors que han manifestat la voluntat de participar encara que no 
siguin membres formals i aquests no han rebut la carta) informant-los i recordant-los que es podrien 
presentar candidatures per a la elecció del càrrec de vicepresident fins el 7 d’abril, a l’objecte de 
poder informar a la resta d’entitats per a que avui es pogués fer la elecció.  

Continua exposant que, tal com figura a l’ordre del dia de la convocatòria, només s’ha rebut una 
proposta, la del Centre Excursionista de Terrassa en la persona del Sr. Joan Crispi Escursell, a qui 
s’agraeix la generositat de postular-se al càrrec. 



 

  9 

Ningú més es presenta al càrrec i, sense cap vot en contra, la Comissió Consultiva nomena al Sr. 
Joan Crispi Escursell com a vicepresident i representant de les entitats al Consell Coordinador del 
parc. 

En aquest moment el Sr, Ramon Espinach esmenta l’escrit presentat per l’Associació de Bombers 
Voluntaris de Sant Llorenç Savall en el que fa notar que la darrera renovació i elecció de membres 
de la Comissió Consultiva data de l’any 2008 i formalment sol·licita una actualització del cens 
d’Entitats i l’inici del procés per a escollir nous representants a la Comissió Consultiva. Continua 
dient que es va contestar l’escrit dient que s’exposaria a la consideració de la pròpia comissió. 

El Sr. Ramon Espinach comenta que no és tant urgent fer una renovació dels membres ja que 
actualment la reunió és oberta a assistir a totes les persones i entitats que així ho manifestin, de la 
mateixa manera que la inscripció al cens d’entitats també és oberta a voluntat de les entitats que 
així ho vulguin a través del formulari de la web del parc. 

La proposta no genera cap interès. En tot cas es tractarà de fer una renovació de cara a l’any 
vinent. 

El Sr. Joan Crispi demana el suport administratiu de la Diputació de Barcelona per a poder fer 
accions com a representant de les entitats a les reunions del Consell Coordinador.  

El Sr. Angel Miño assumeix que efectivament la Diputació de Barcelona a través, tant de l’OTPN 
com del propi parc, intentarà facilitar-li la tasca exercint com a secretaria de la vicepresidència. 

El Sr. Salvador Vives opina que actualment el format de els reunions és una mica tancat i sembla 
que ja tot està fet, i que caldria cercar una manera de revitalitzar la Comissió Consultiva pe a que 
fos més atractiva a les entitats. 

El Sr. Ramon Espinach assenteix i puntualitza que potser cal entrar a discutir i parlar de projectes 
concrets i participar incorporant noves eines tecnològiques  

 

 

5. Fòrum Permanent de la Carta Europea de Turisme Sostenible (CETS).  

a) Acord de “Bones pràctiques per a activitats organitzades al Parc Natural de Sant 
Llorenç del Munt i l’Obac” 

El Sr. Josep Canals inicia la intervenció referint-se a la proposta de “Bones Pràctiques per a 
activitats organitzades al Parc Natural de Sant Llorenç del Munt i l’Obac” que va ser comentada 
a l’anterior reunió, que ha estat treballada en el marc del Grup de Treball de la CETS i que 
caldria debatre i consensuar en un proper fòrum extraordinari i monotemàtic. Es proposarà una 
data per aquest fòrum extraordinari en les properes setmanes. 

b) Informe de gestió del Pla d’Acció 2016 

El Sr. Josep Canals comenta l’estat de realització de les 40 activitats d’aquest segon Pla 
d’Acció: 
- 12 Activitats no iniciades (corresponen a actuacions programades per als anys 

següents) 
- 15 Activitats iniciades i amb continuïtat (seguiment o programades durant tot el 

període) 
- 1 Acció iniciada i finalitzada. 
- 7 Actuacions no iniciades doncs estan programades per a anys posteriors, però amb 

horitzó d’acabament abans de la finalització del Pla d’Acció. 
- 3 Actuacions previstes no iniciades. Son actuacions que s’està retardant el seu inici. Per 

això estan en vermell i son les següents: 
- Obtenció de dades dels usuaris que no entren als equipaments. Com exemple 

sabem que al cim de la Mola hi pugen 150.000 persones, però només entren a 
l’equipament uns 20.000. Això passa a tots els equipaments. És bo conèixer quines son 
les seves inquietuds i necessitats com a usuaris 
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- Exposició del Coll d’Estenalles. Aquest projecte resta pendent. S’ha començat a 
treballar amb els municipis per a la elaboració de continguts i ara cal redactar el projecte 
museogràfic i executar-lo. 

- Dotar de cobertura wifi la zona del Coll d’Estenalles ja que no hi ha cobertura 
telefònica. 

- 2 Actuacions no realitzades que no depenen del parc si no d’altres institucions 

c) Informació Fase II de la CETS 

El Sr. Josep Canals informa que enguany és un any important ja que cal renovar les 
acreditacions de les 13 empreses que es van acreditar el 2014; també hi ha previsió de que 5 o 
6 empreses noves s’acreditin de forma que podem finalitzar l’any amb més de 20 empreses 
acreditades. 

 
d) Altres informacions  

El Sr. Josep Canals comunica el següent: 

- El dia 1 de maig s’inaugura el nou Centre d’Informació del Parc a Rocafort (es trasllada amb 
tota l’exposició del nucli del Pont de Vilomara al de Rocafort).  

- El parc està acreditat en la Q de qualitat i al SICTED (qualitat en destí). Enguany la 
Diputació de Barcelona, a través de l’Oficina Tècnica de Turisme, ha canviat el suport als 
consells comarcals de SICTED a Compromís per la sostenibilitat Biosphere. 

La Sra. Eva Chica comenta que per a les empreses que tenen la CETS la convalidació serà 
molt lleugera. 

- S’ha activat un grup de treball de parcs acreditats o en fase d’acreditació a la CETS en que 
el del Servei d'Espais Naturals Protegits del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat farà les funcions de secretaria. 

 

 

 

6. Torn de paraules. 

El Sr. Xavier Roget anuncia que el proper dia 15 de maig a l’equipament es presenta a La Muntada 
el vi 5 quarteres de la DO Catalunya, fruit de la primera verema realitzada a la finca. 

La Sra. Eva Farré exposa que s’està treballant a la DO Pla de Bages, juntament amb altres 
institucions, amb el Pla director del Vi de Tina intentant trobar el marc productiu per a que sigui 
viable el projecte. 

El Sr. Xavier Roget explica que a Arbocet, s’ha fet una primera experiència d’elaboració de vi de 
tina, vi experimental que no es pot comercialitzar; que els municipis de Mura Talamanca i el Pont de 
Vilomara i Rocafort amb la Diputació de Barcelona, l’INCAVI i la DO Pla de Bages van acordar 
treballar plegats per a redactar un Pla director per aconseguir un desenvolupament de la zona basat 
en les tines a peu de vinya i el vi de tina. 

El Sr. Ramon Espinach comenta que la iniciativa dels municipis te com a objectiu que es pugui 
conrear i produir vi de tina, la qual cosa implica els cellers, cellers que vegin una proposta atractiva i 
viable per a produir i rendibilitzar. Continua dient que el projecte no és fàcil doncs cal recuperar 
zones de conreu a on ara hi ha bosc (canvi d’ús), accessos, subministraments, etc. Més fàcil sembla 
la part turística i de valorització del patrimoni (restauració de patrimoni, itineraris, etc.). Cal treballar 
amb l’INCAVI i amb Urbanisme per a veure d’encaixar l’activitat en tot l’àmbit dels tres municipis. 

El Sr. Salvador Vives pregunta sobre la situació actual del projecte de visitació de la cova de Mura. 
També pregunta sobre com s’ha de comunicar la hipòxia de determinades cavitats. 

El Sr. Àngel Miño respon que el projecte està pendent de la declaració d’impacte ambiental per part 
de la Generalitat de Catalunya. Per altra part comenta que avui l’Ajuntament de Mura ha aprovat 
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l’esborrany de conveni de col·laboració amb la Diputació de Barcelona per a la gestió de la visitació 
de la cova.  

El Sr. Josep Canals comenta que estem d’acord amb la Federació Catalana d’Espeleologia per a 
comunicar a través de la WEB possibles anomalies d’aquest estil. 

La Sra. Glòria de la Paz Puig s’interessa per la situació de Torre Salvans ja que es veu que fan 
obres.  

El Sr. Àngel Miño respon que formava part de l’heretat de Can Pèlags i que un membre de la 
família, amb residència a Anglaterra, la va adquirir i l’està rehabilitat conjuntament amb la masoveria 
per a que pugui ser utilitzada com a residència d’una parella jove. 

 
I sense més intervencions, conclou la reunió a les 18:40 hores. 


